

New journal and call for submissions

Announcing the launch of the *Canadian Journal of Nonprofit and Social Economy Research / Revue canadienne de recherche sur les OSBL et l'économie sociale*, ANSERJ.

ANSERJ is an online, open access dual language (English and French) peer-review publication.

First Issue: Fall 2010

ANSERJ is the official journal of the Association of Nonprofit and Social Economy Research (ANSER). ANSER/ARES members receive pre-publication access to the journal.

Our Mission: This new Canadian journal is dedicated to providing a stimulating and vibrant forum for the open dissemination of contemporary high-quality, peer-reviewed research on nonprofits and the social economy. This journal is intended to contribute to extending and linking the value of nonprofit and social economy research relationships across Canada and throughout the world.

ANSERJ is multi-disciplinary, as well as interdisciplinary. High quality theoretical, empirical and applied research is welcome from both a practitioner and scholarly perspective. **ANSERJ** will actively explore the dynamic relationship between theory and practice.

Our vision is to embrace a wide variety of scholarly fields including but not limited to business and management, public administration, sociology, anthropology, economics, social work, history, law, education, psychology, political science, and philosophy.

The *Canadian Journal of Nonprofit and Social Economy Research / La Revue canadienne de recherche sur les OSBL et l'économie sociale* welcomes a wide range of original submissions in English or French that focus on nonprofit organizations (NPO) and the social economy.

Nouvelle revue et appel de soumission d'articles

Lancement de la *Revue canadienne de recherche sur les OSBL et l'économie sociale / Canadian Journal of Nonprofit and Social Economy Research*, ANSERJ.

ANSERJ est une publication en deux langues (français et anglais) avec comité de lecture, offerte en ligne et à libre-accès.

Premier numéro : Automne 2010

ANSERJ est la revue officielle de l'Association de recherche sur les organismes sans but lucratif et l'économie sociale (ARES). Les membres de l'ARES/ANSER profitent d'un accès en prépublication de la revue.

Énoncé de mission : Cette nouvelle revue canadienne s'emploie à fournir une tribune stimulante pour la diffusion publique de recherches contemporaines de haute qualité sur les organismes sans but lucratif (OSBL) et l'économie sociale. Cette revue a été créée dans le but d'accroître et de renforcer la valeur des réseaux de recherche sur les OSBL et l'économie sociale au Canada et ailleurs dans le monde.

ANSERJ se veut multidisciplinaire, mais aussi interdisciplinaire. La revue accueillera des articles de haute qualité sur la recherche théorique, empirique ou appliquée, qui présentent tant le point de vue des praticiens que celui des chercheurs. **ANSERJ** compte ainsi explorer activement la relation dynamique entre la théorie et la pratique.

Notre objectif est de toucher à une grande variété de domaines de recherche, notamment, la gestion et le management, l'administration publique, la sociologie, l'anthropologie, l'économie, le travail social, l'histoire, le droit, l'éducation, la psychologie, les sciences politiques et la philosophie.

La *Revue canadienne de recherche sur les OSBL et l'économie sociale / Canadian Journal of Nonprofit and Social Economy Research* invite à soumettre des articles originaux, tant en français qu'en anglais, portant sur les organismes sans but lucratif (OSBL) et l'économie sociale.

ANSERJ

Canadian journal of nonprofit and social economy research /
Revue canadienne de recherche sur les OSBL et l'économie sociale

Examples of the areas of interest are: management of nonprofit organizations, governance, philanthropy, charities, fundraising, volunteering and giving, social economy, social enterprises, social entrepreneurship, community and international economic development, co-operatives and credit unions, third sector, voluntary sector, civil society, social responsibility, sustainability, citizen engagement, social movements, social innovation, public and private sector relationships, social and environmental accounting, and policy.

ANSERJ publishes full-length original articles (maximum 8,000 words including all material) that are subject to a rigorous blind peer review process. The journal will contain a book review section. Articles are published in the language of submission (English or French).

"This exciting new journal makes a real and sustained contribution to nonprofit and social economy research and practice in Canada." Jack Quarter, President of ANSER and Professor and Co-director Social Economy Centre, University of Toronto

ANSERJ is sponsored by the Institute of Nonprofit Studies, Mount Royal University; the Sprott Centre for Social Enterprises, Carleton University; the Social Economy Centre, University of Toronto, and the Canadian Social Economy Research Partnerships, University of Victoria.

Publisher: CCSP Press, Simon Fraser University

For more information and article submission details, go to: www.anserj.ca

ISSN 1920-9355

Voici quelques exemples de nos domaines d'intérêt : la gestion des organismes sans but lucratif, la gouvernance, la philanthropie, les organismes de bienfaisance, la collecte de fonds, le bénévolat et les dons, l'économie sociale, les entreprises sociales, l'entrepreneuriat social, le développement économique communautaire et international, les coopératives ainsi que les coopératives d'épargne et de crédit, le tiers secteur, le secteur bénévole et communautaire, la société civile, la responsabilité sociale, le développement durable, la participation des citoyens, les mouvements sociaux, l'innovation sociale, les relations entre les secteurs privé et public, la comptabilité sociale et environnementale, ainsi que les politiques.

ANSERJ publie dans leur intégralité des articles originaux (8 000 mots maximum, références et annexes incluses) d'abord soumis à un rigoureux examen critique par un comité de lecture. La revue consacrera une section aux comptes-rendus d'ouvrages et d'articles. Les articles seront publiés dans la langue dans laquelle ils auront été soumis (français ou anglais).

"Cette nouvelle revue excitante contribue réellement et d'une manière soutenue à la recherche et la pratique portant sur les organismes sans but non lucratif et l'économie sociale au Canada." Jack Quarter, président d'ANSER ainsi que professeur et codirecteur du Social Economy Centre à la University of Toronto

ANSERJ est parrainée par l'Institute of Nonprofit Studies de la Mount Royal University, le Sprott Centre for Social Enterprises / Centre Sprott pour les entreprises sociales de la Carleton University, le Social Economy Centre de la University of Toronto et les Canadian Social Economy Research Partnerships de la University of Victoria.

Maison d'édition: CCSP Press, Simon Fraser University

Pour plus de renseignements ou pour plus de détails sur la soumission d'un article, allez à : www.anserj.ca

www.anserj.ca



Canadian journal of nonprofit and social economy research /
Revue canadienne de recherche sur les OSBL et l'économie sociale

Editors / Rédacteurs en chef

Peter R. Elson, Mount Royal University
English Language Editor / Rédacteur en chef anglophone
Email: editor@anserj.ca

François Brouard, Carleton University
French Language Editor / Rédacteur en chef francophone
Email: editor@anserj.ca

Book Review Associate Editors / Rédacteurs adjoints de compte-rendu

J.J. McMurtry, York University
English Language Book Review Associate Editor / Rédacteur adjoint de compte-rendu anglophone
Email: bookreview_editor@anserj.ca

Luc Theriault, University of New Brunswick
French Language Book Review Associate Editor / Rédacteur adjoint de compte-rendu francophone
Email: bookreview_editor@anserj.ca

Editorial Board / Comité de rédaction

Marie Bouchard	Université du Québec à Montréal
Louise Briand	Université du Québec en Outaouais
Leslie Brown	Mount Saint Vincent University
Raymond Dart	Trent University
Jean-Marc Fontan	Université du Québec à Montréal
Eric Forgues	Université de Moncton
Corinne Gendron	Université du Québec à Montréal
John Loxley	University of Manitoba
Michael Hall	Imagine Canada
Margaret Harris	Aston University, United Kingdom
Tessa Hebb	Carleton University
Evert Lindquist	University of Victoria
Roger Lohmann	University of West Virginia, USA
Ian Macpherson	University of Victoria
Judith Madill	University of Ottawa
Agnes Meinhard	Ryerson University
Vic Murray	University of Victoria
Adam Parachin	University of Western Ontario
Susan Phillips	Carleton University
Jack Quarter	University of Toronto
Steven Rathgeb Smith	University of Washington, USA
Joanne Turbide	HEC Montréal

www.anserj.ca